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روزنامه

گمرک ایران خبر داد؛

گمرک ایران علت برگشت خوردن 7 کامیون حامل گوجه ایرانی 
از عراق را اعلام کرد.

به گزارش خبرنگار اقتصادی ایلنا، تصویری در فضای مجازی منتشر 
شد که چند دستگاه کامیون حامل گوجه ایرانی در گمرک پرویزخان 
)گمرک مشترک ایران و عراق( معطل مانده اند. در این باره روابط 
عمومی گمرک ایران به خبرنگار ایلنا اعلام کرد: روز گذشته 100 

دستگاه کامیون حامل گوجه از مرز پرویزخان عبور و وارد خاک 
عراق شد اما 7 کامیون گوجه به ایران برگشت خورد.

طبق اعلام روابط عمومی گمرک ایران؛ مشکل این 7 کامیون گوجه 
قرنطینه  واحد  مرز  در  عراق  دولت  بود.  نباتی  قرنطینه  رعایت  عدم 
نباتی دارد که در تست های انجام شده از 100 کامیون حامل گوجه، 7 
کامیون مورد تأیید عراق نبود و به مرز پرویزخان برگشت داده شد.

شهردار کلان شهر شیراز در روز گذشته 

در صحن شورای شهر شیراز مطرح کرد؛

من سرخود شهردار شیراز  نشدم 

سرویس خبری/خدیجه غضنفری: 
و  یکصد  در  اسدی  حسن  محمد 
علنی  جلسه  چهارمین  و  هفتاد 
ششمین دوره شورای اسلامی شهر 
غلامحسن  نطق  به  خطاب  شیراز 
اسلامی  شورای  عضو  اسکندری 
شهر شیراز گفت: اعضای شورا به 
من رای دادند تا من شهردار شیراز 

بشوم.
شهردار  سرخود  داد:من  ادامه  وی 
نشدم  و من اسدی نیاز به شهردار 
من  به  نیاز  شهر  نداشتم  هم  شدن 

داشت. 
شهردار کلان شهر شیراز بیان کرد: 
شهردارشیراز  عنوان  به  که  زمانی 
فهمیدند  تازه  شدم؛  منصوب 
شهری  مدیریت  و  شهرداری 
چیست و روزی نیست که شهردار 
و  نگیرد  تماس  کلانشهر  یک 
من  از  شهری  مختلف  موارد  در 

مشورت نگیرد.
یک  حد  در  من   کرد:  بیان  وی 

کارشناس هستم و ادعایی ندارم.
که  زمانی  کرد:  خاطرنشان  اسدی 

منصوب  شهرداری  در  نفر  یک 
می شود  باید حداقل سه مرجع  در 

این زمینه  نظر بدهند.
اضافه  باره  این  در  شیراز  شهردار 
و   شهرداری  که  توافقی  با  کرد: 
این  از  پیش  شهر  شورای  اعضای 
انجام دادند هر قائم مقام ذیحسابی 
که در شهرداری منصوب می شود  
دستگاه  از  استعلام  قبل  از  باید 
گرفته  شورا  و  قضایی  نظارتی، 
در  شیراز  شهردار کلان شهر   شود. 
شورای  عضو  صحبت  به  واکنش 
بیان  روزنامه ها  درخصوص  شهر 
پولی  اگر  خصوص  این  در  کرد: 
می شود   پرداخت  زحمات  باب 
اسنپ  هزینه  نکنم  فکر  حتی  

خبرنگار و عکاس هم بشود.
بر اساس گزارش خبرنگار روزنامه 
طلوع در صحن شورای اسلامی شهر 
غلامحسن  انتقادی  نطق  با  شیراز 
اسکندری عضو شورای شهر شیراز 
به جانمایی صندلی شهردار  نسبت 
مناطق  شهردار  و  معاونین  شیراز، 

جلسه را ترک کردند.

متابولیسم  و  غدد  پژوهشگاه  رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی تهران با اشاره 
دیابت  درمان  در  ژنتیک  نقش  به 
اطلاعات  به  توجه  با  اخیراً  گفت: 
در  ژنتیک  تأثیر  مورد  در  فراوان 
و  عوارض  و  دو  و  یک  نوع  دیابت 
هوش  از  بهره گیری  با  آن،  درمان 
ماشینی،  یادگیری  و  مصنوعی 
می توانیم در آینده، بیماری دیابت را 

کنترل کنیم.
به گزارش ایلنا، باقر لاریجانی رئیس 
پژوهشگاه غدد و متابولیسم دانشگاه 
دو  سمینار  در  تهران،  پزشکی  علوم 
روزه تازه های دیابت با بیان اینکه با 
افزایش اطلاعات متخصصان در زمینه 
ژنتیک و امیکس )Omics(، پزشکی 
از  بسیاری  دقیق  درمان  در  فردی 
بیماری ها مورد توجه قرار دارد افزود: 
بالینی  اطلاعات  کنار  در  دانش  این 
راهکار  کردن  پیدا  در  می تواند 
مؤثر  بیماری ها   درمان  مناسب تر 

باشد.
در  ژنتیک  نقش  به  اشاره  با  وی 
باتوجه  اخیراً  افزود:  دیابت  درمان 
تأثیر  مورد  در  فراوان  اطلاعات  به 
و  نوع یک و دو  دیابت  ژنتیک در 
عوارض و درمان آن، با بهره گیری از 
هوش مصنوعی و یادگیری ماشینی، 
می توانیم در آینده، بیماری دیابت را 

کنترل کنیم.
پژوهشگاه  رئیس  وبدا،  گزارش  به 
غدد، افزایش دیابت و چاقی را یک 
در  افزود:  و  دانست  جهانی  مسئله 
توصیه های  کشورها،   از  بسیاری 
کنترل  در  جهانی  بهداشت  سازمان 
در  شیوع  این  و  نبوده  موفق  دیابت 
منطقه خاورمیانه افزایش چشمگیری 
نشان  ما  مطالعات  است.  داشته 
دیابت  اخیر،  سال های  طی  می دهد 
به 1۴  از حدود 11 درصد  بالغین  در 
درصد و در افرادی که زمینه ابتلا به 
دیابت دارند حدود ۲0 درصد افزایش 
یافته است  و این تاییدی بر ضرورت 
اتخاذ تدابیر ویژه برای کنترل دیابت 

بویژه دیابت نوع ۲ است.
 ۹0 تا   ۸0 اینکه  بیان  با  لاریجانی، 
و  هستند  چاق  دیابتی،  افراد  درصد 
۶0 درصد تهرانی ها فعالیت فیزیکی 
کافی ندارند افزود:  با تغذیه مناسب 
و فعالیت بدنی که منجر به لاغری 
بیماری  این  بروز  از  می توان  شود 

پیشگیری کرد.
را  ژنتیک  غدد،  پژوهشگاه  رئیس 
بیان  یک  نوع  دیابت  به  ابتلا  عامل 
به  نیز  نوع دیابت  این  افزود:  کرد و 

دلایلی روبه افزایش است.
بروز  عوامل  به  اشاره  با  لاریجانی 
پیشگیری  راهکار  و   ۲ نوع  دیابت 
زندگی  سبک  تغییر  افزود:  آن  از 
تغذیه  بدنی،   فعالیت  کاهش  و 
فود،  فست  از  استفاده  و  نامناسب 
داده  افزایش  را   ۲ نوع  دیابت  شیوع 
که بهترین راه حل آن اصلاح سبک 

زندگی است.
می شود  مبتلا  فرد  که  مواردی  در  و 
با درمان های مناسب از بروز عوارض 

آن پیشگیری کرد.  
توضیح  در  غدد،،  پژوهشگاه  رئیس 
تا  ساده  درمان های  از  دیابت  طیف 
و  ژنتیک  مطالعات  گفت:  پیچیده 
امیکس نشان می دهد بروز و درمان 
متفاوت  مختلف  افراد  در  دیابت 
است. در برخی افراد روش های ساده 
مانند ورزش و تغذیه و داروی کم و 
در برخی دیگر انسولین و روش های 

درمانی پیچیده متفاوت است.
بکارگیری  بر  تاکید  با  لاریجانی 
درمان  سهولت  در  جدید  روش های 
ما  شناخت  امروز  افزود:  بیماران 
از  بیش  داروها  عوارض  به  نسبت 
ژنتیک  مطالعات  با  و  است  گذشته 
می توان پیش بینی کرد چه بیماری 
به چه دارویی عارضه نشان می دهد. با 
تا حد  تجربه کلینیکی هم می توان 
داد  کاهش  را  دارویی  عارضه  زیادی 
داروهای  از  عارضه  بروز  و درصورت 

جایگزین استفاده کرد.
روزه  دو  سمینار  در  است  گفتنی 
روز  به  نسخه  از  دیابت  تازه های 
مدیریت  راهنمای  شده  رسانی 
استانداردهای  تعیین  هدف  با  دیابت 
تصمیم گیری  تسهیل  مراقبت، 
زندگی  کیفیت  افزایش  و  بالینی 

بیماران رونمایی شد.

رئیس پژوهشگاه غدد و متابولیسم 

دانشگاه علوم پزشکی تهران:

دیابت نوع یک رو به افزایش است

شهردار منطقه ۹ شیراز خبر داد؛

مدیرکل آموزش و پرورش فارس:

مدیرکل آموزش و پرورش فارس گفت: مدیران و کارشناسان باید به 
گونه ای با ارباب رجوع تعامل کنند که این احساس در مردم ایجاد شود 

که این مدیران و کارشناسان خدمتگزار آنان هستند.
به گزارش روزنامه طلوع به نقل از اداره اطلاع رسانی و روابط عمومی 
با  هم اندیشی  نشست  در  قاسمی  فرشید  فارس،  پرورش  و  آموزش 
معاونان و روسای ادارات حوزه داخلی ستادی اداره کل، اظهار کرد: 
در یک مجموعه اداری، همگی باید مانند مسافران یک کشتی نگران 

سلامت مجموعه باشند.
وی افزود: نظم و انضباط در کارها، رضایت خداوند و در امتداد آن 
رضایت مردم، همواره در دستور کار خود قرار دهند و سعی کنند با 

مردم مهربان و خوش رفتار باشند. 
قاسمی تصریح کرد: مدیران و کارشناسان باید به گونه ای با ارباب رجوع 
و  مدیران  این  که  شود  ایجاد  مردم  در  احساس  این  که  کنند  تعامل 

کارشناسان خدمتگزار آنان هستند.
وی ادامه داد: صبور بودن و سعه صدر داشتن را در باید در اداره تمرین 
کنید چرا که همه ما مورد آزمایش هستیم و باید در جایگاه مخلوق 

خداوند، عبادت کنیم.
مدیرکل آموزش و پرورش فارس خاطرنشان کرد: اگر رفتار سازمانی 

نهادینه شود سازمان ارتقا می یابد 
عملکرد خود را همواره با بهترین ها مقایسه کنید. تا بیشترین میزان را 

در شاخص های معین بدست آورید.
وی ادامه داد: آموزش و پرورش فارس در حال یک جهش است و تا 

دو سه سال آینده این جهش و ارتقای استان مشهود خواهد بود.
نقاط ضعف  تا  برنامه ها موجب می شود  بازخورد سریع  قاسمی گفت: 

برطرف و نقاط قوت تقویت شود.
مدیرکل آموزش و پرورش اظهار کرد: در موضوعات مختلف باید از 

ایده های جدید استفاده کرد تا مشکلات به سهولت حل و فصل شود.

حمایت ویژه بنیاد ملی علم از رساله های 
دکتری در موضوعات پیشرو

بنیاد ملی علم ایران در نظر دارد 
»حمایت  عنوان  با  را  فراخوانی 
هدف  با  پیشرو«  موضوعات  از 
حمایت از رساله های دکتری در 
برخی موضوعات مهم و کلیدی 
در  ویژه  پژوهشی  اهداف  با 

حوزه های تخصصی منتشر کند.
اولویت های  ایسنا،  گزارش  به 
هوش  فراخوان،  این  پژوهشی 
امنیت  کوانتوم،  مصنوعی، 
میکروالکترونیک،  سایبری، 

پلاسما و کرایوژنیک است. 
آزمون  که  دکتری  دانشجویان 
موفقیت  با  را  خود  جامع 
اینکه  بر  مشروط  گذرانده اند، 
رساله  موضوع  از  دفاع  تاریخ  از 
پیشنهاد  ثبت  تا  ایشان  دکتری 
از  بیشتر  سامانه  در  تحقیقاتی 
یک سال و از زمان شروع دوره 

سال  سه  از  بیشتر  آنها،  دکتری 
می توانند  باشد،  نگذشته  تحصیلی 

در این فراخوان شرکت کنند.
تومان  میلیون   ۲۵0 مبلغ حمایتی 
از  حمایت  سال  دو  ازای  به 

رساله های دکتری است.
علاقه مندان می توانند برای اطلاع 
از جزئیات موضوع، خروجی های 
فراخوان  تاریخ  و  انتظار  مورد 
به  ایران  علم  ملی  بنیاد  پرتال  به 
نشانی https://insf.Org/fa مراجعه 

کنند.

در جلسه شورای شهر صدرا مصوب شد؛

موافقت با خرید ۲۰ دستگاه اتوبوس 
برای صدرا

اسلامی  شورای  اعضای  حضور  با 
و  هفتاد  و  دویست  در  صدرا  شهر 
خرید  با  شورا  این  جلسه  چهارمین 
۲0 دستگاه اتوبوس برای صدرا طی 

۲ ماه آینده موافقت شد.
سرویس خبری/خدیجه غضنفری: 
شهرداری  لایحه  اول  دستور  در 
دستگاه   ۲0 موضوع خرید  با  صدرا 
شهرداری  از  متری   1۲ اتوبوس 
انجام  توافقنامه  اساس  بر  شیراز 
قرارداد  درصد   ۲۵ محل  از  و  شده 
شرکت های  با  شیراز  شهرداری 
شرایط  تمامی  با  اتوبوس  تولیدی 
مربوطه  خرید  قرارداد  در  مندرج 
اجازه  صدرا  شهرداری  به  و  مطرح 
آئین نامه   1۹ ماده  حسب  شد،  داده 
خرید  به  نسبت  شهرداری ها  مالی 
بیست دستگاه اتوبوس از شهرداری 
تشریفات  ترک  به صورت  شیراز 
با رعایت صرفه و صلاح  قانونی و 
شهرداری با تعهد تحویل ۵ ماهه و 
مطابق با قرارداد شهرداری شیراز با 
اتوبوس  کننده  تولید  شرکت های 

اقدام کنند.
شهرداری  لایحه  دیگر  همچنین 
 10 تا   ۵ خرید  موضوع  با  صدرا 
متری   ۵/  ۸ اتوبوس های  دستگاه 

اتوبوس  دستگاه   10 تا   ۵ تعداد  و 
شیراز  شهرداری  از  متری   1۲
انجام  خرید  قراردادهای  براساس 
شده با شرکت عقاب افشان و سایر 
موافقت  با  مربوطه  قراردادهای 
و  رسید  تصویب  به  اعضا  اکثریت 
شد  داده  اجازه  صدرا  شهرداری  به 
مالی  آئین نامه   1۹ ماده  استناد  به 
تا   ۵ خرید  به  نسبت  شهرداری ها 
و  متری   ۵/  ۸ اتوبوس  دستگاه   10
اتوبوس 1۲ متری  تا 10 دستگاه   ۵
از شهرداری شیراز به صورت ترک 
تشریفات قانونی و با رعایت صرفه 
درنظرگرفتن  با  شهرداری  و صلاح 
حداکثر  فوق  اتوبوس های  تحویل 
با  مطابق  و  آینده  ماه   ۲ طی 
با  شیراز  شهرداری  قراردادهای 
اتوبوس  کننده  تولید  شرکت های 

اقدام کند.

ملی  نهضت  پروانه های  در صدور  تسریع  از  شیراز   ۹ منطقه   شهردار 
مسکن کمیل آباد و شهرک زیتون در این منطقه خبرداد.

شهردار  زاده  رستم  عبدالصالح  غضنفری:  خبری/خدیجه  سرویس 
فارس  استان  شهرسازی  و  راه  کل  مدیر  با  دیدار  در  شیراز  منطقه ۹ 
جهت هماهنگی و بررسی مسائل مشترک  گفت: هدف از این جلسه 
مشترک  تعامل و همکاری به منظور رفع مشکلات درخصوص تأمین 

سرانه خدمات مورد نیاز محلات است.
شهردار منطقه ۹ شیراز  یکی از مأموریت های شهرداری  را خدمت رسانی 
به  به شهروندان عنوان کرد و گفت: در همین راستا اهمیت محلات 
پایدار شهری  توسعه  هدایت  در  نظام شهری  عنوان کوچکترین جزء 

موضوعی انکارناپذیر است.
رستم زاده ساماندهی و برنامه ریزی هر چه صحیح تر جهت بهبود ساخت 
در  شده  مهندسی  سازهای  و  ساخت  همچنین  و  محلات  در  ساز  و 

شهرک ها را جمله از مهم ترین فعالیت های شهرداری دانست.
ملی کمیل  اراضی مسکن  و مشکلات  مسائل  بررسی  به  اشاره  با  وی 
آباد، شهرک زیتون، صدور پروانه و تسریع در صدور مجوز در این 
شهرک ها مطرح کرد: در این زمینه ها تصمیم های لازم با مدیر کل راه 
و شهرسازی استان فارس اخذ شد تا براساس آن خدمات شهرسازی به 

شهروندان در بستر موارد قانونی و رضایتمندی آنها ارائه گردد.
مشترک  جلسه  این  در  کرد:  بیان  همچنین  شیراز   ۹ منطقه  شهردار 
در  املاک  کاربری  زمینه  در  شهروندان  کار  تسریع  درخصوص 
فارس  شهرسازی  و  مسکن  مدیر کل  و  شد  بررسی   ۹ منطقه  محلات 

قول مساعدت و همکاری برای گره گشای از مشکلات را اعلام کرد.
 بر اساس این گزارش در جلسه مشترک شهردار منطقه ۹ شیراز با مدیر 
کل راه و شهرسازی استان فارس تأمین سرانه خدمات در شهرک های 
والفجر، میانرود و سامان  و تسریع کار شهروندان در زمینه کاربری 

املاک در محلات منطقه ۹ مورد بررسی قرار گرفت.

شهردار کلانشهر شیراز:

زمان پیش رو زمان طلایی 
افتتاح پروژه های شهری است

شهردار کلانشهر شیراز زمان پیش 
رو را زمان طلایی افتتاح پروژه های 
در  و  و گفت:  عنوان کرد  شهری 
این حوزه و جهش آسفالت امروز 
به  عمرانی  انقلاب  و  مکتب  یک 
گواه آمار و مستندات ایجاد کردیم 

و تیم شهرداری پای کار بود .
سرویس خبری /خدیجه غضنفری: 
به  اشاره  با  اسدی  محمدحسن 
شهید  هزار   1۵ کنگره  برگزاری 
فارس روز گذشته در صحن علنی 
شورای شهر شیراز گفت:  در شورا 
و شهرداری شیراز پای وعده هایمان 
با مردم ایستاده ایم و جهاد عمرانی 
روی  امروز  و  شهدا  محضر  در  را 

میز مردم و شهدا گذاشته ایم.
برای  اینکه  بیان  با   شهردار شیراز 
برگزاری کنگره شهدا بیش از یک 
کرد؛  مطرح  شد،  برنامه ریزی  سال 
آبرومندی  و  عزت  با  درنهایت 
کنگره  شهدا  نیت  با  تمام  هرچه 

برگزار شد.
شاهد  امروز  اینکه  بیان  با  اسدی 
بر  توسعه  و  عمران  پیروزی 
در  کرد:  مطرح  هستیم،  روزشمار 
اتوبان توسعه زمان را شکست دادیم 
و امروز شورا و شهرداری حتی از 
توانستند  زودتر  هم  خودش  زمان 

پروژه ها را به اتمام برسانند.
رو  پیش  زمان  کلانشهر  شهردار 
پروژه های  افتتاح  طلایی  زمان  را 
شهری عنوان کرد و گفت: در این  
حوزه و جهش آسفالت امروز یک 
گواه  به  عمرانی  انقلاب  و  مکتب 
آمار و مستندات ایجاد کردیم و تیم 

شهرداری پای کار بود 
وی با اشاره به ۵ برابر شدن بودجه 
شهرداری شیراز طی سه سال گذشته 
خاطرنشان کرد: طی این مدت هیچ 
نشد   اضافه  شهرداری  در  نیرویی 
مقاومتی  اقتصاد  مصداق  این  و 
به  اشاره  با  شیراز  شهردار  است. 
توسط  آسیا  زیست  محیط  پایتخت 
این کلان شهر بیان کرد: به عنوان 
پدر خانواده شهرداری دست تمامی 
نیروهای  پاکبانان،  از  همکاران 
خدماتی، سبزبانان و اعضا شورا را 
به گرمی می فشارم و از شهروندان 

سپاسگزارم.

خارجی  سکوهای  گفت:  مجازی  فضای  عالی  شورای  حقیقی  عضو 
باید قانون حاکم در ایران را مانند همه کشورهای جهان بپذیرند تا 
کشور  در  بتوانند  خارجی  دیگر  کاربردی  نرم افزار  هزاران  همچون 

بدون محدودیت فعالیت کنند.
به گزارش ایرنا از مرکز ملی فضای مجازی، رضا تقی پور افزود: در 
حفظ  اهمیت  درخصوص  رهبری  معظم  مقام  اخیر  تاکیدات  راستای 
پدیده  با  امروز  دنیا  افزود:  مجازی  فضای  در  جامعه  روانی  امنیت 
جدیدی به نام جنگ رسانه های اجتماعی روبروست و کشور ما نیز 
که  دارد  گسترده ای  ابعاد  جنگ  این  نیست.  مستثنی  قاعده  این  از 
سازمان ها،  دولت ها،  همچون  مختلف  طبقات  در  جامعه  آحاد  تمامی 
و  انتخابات  مجریان  بزرگسالان،  کودکان،  مشهور،  افراد  شرکت ها، 

حتی نهادهای حاکمیتی، آموزشی و دانشگاه ها را دربرگرفته است.
ابزار مناسبی برای جنگ  وی گفت: آنچه رسانه های اجتماعی را به 
تبدیل کرده امکان دسترسی همگانی و سهولت استفاده از آن نسبت 
نیاز به برخورداری از مهارت و تخصص  ابزارهای پیشین و عدم  به 

بالای فنی است.
تقی پور با اشاره به این که این ویژگی تمرکز قدرت را از نهادهای 
کلان نظیر دولت ها به شبکه هایی از افراد منتقل کرده و با قابلیت خلق 
و توزیع اطلاعات فراگیر، تأثیر شگرفی بر این جنگ گذاشته است، 
است،  آن  از  جزئی  رسانه ای  جنگ  که  جنگ شناختی  کرد:  تاکید 
برای تضعیف روحیه و بی هویت کردن یک جامعه و ایجاد اغتشاش 
در اطلاعات شکل گرفته و هدف ذهن افراد است که به وضوح این 
انتشار اخبار جعلی، شایعات، تحریف ها و تخریب های  با  موضوع را 
ذهنی در جامعه مشاهده می کنید؛ بنابراین ایجاد و حفظ امنیت روانی 

جامعه در فضای مجازی اهمیت ویژه دارد.
این نماینده مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: همه کشورها در این 
اعمال کردند و حتی آمریکا  حوزه، حکمرانی و قواعد مشخصی را 
که خود مبدع این فضاست به صراحت تاکید کرده که هر آنچه در 
دنیای واقعی به عنوان قانون مطبوعات وجود دارد باید در رسانه های 
مجازی و در کل فضای مجازی تسری یافته و اعمال شود که به شدت 
بر اجرای آن نظارت دارند تا جایی که در بحث اغتشاش های مرتبط 
دادگاه درگیر  مدت ها  وی  و  کرده  شکایت  آن  علیه  ترامپ،   با 

بود.
 )gDpr( تقی پور افزود: در اروپا هم تحت قانون حفاظت از داده ها
شاهد اعمال حاکمیت بر فضای مجازی هستیم و آنها برای سکوهای 
به  نیز  آن  از  بخشی  که  دارند  قوانین سخت گیرانه ای  هم  آمریکایی 
اخبار جعلی اختصاص دارد و بر اساس آن، این سکوها وظیفه دارند تا 

با نرم افزارها و هوش مصنوعی با این موضوع مقابله کنند.
کاذب  دوقطبی  درباره  مجازی  فضای  شورای عالی  حقیقی  عضو 
شکل گرفته در فضای مجازی برای فیلترینگ، اعلام کرد: این موضوع 

نیز برگرفته از جنگ روانی و شناختی است، زیرا ملت ایران درک 
می کند که فقط چند سکوی محدود به دلایل روشن مسدود شده که 
این اقدام به دستور مراجع قضایی و سطوح عالی انجام شده است، زیرا 
مواد مخدر، فروش  قاچاق  مالی،  از جرائم  بسیاری  بستر  این سکوها 
اسلحه غیرمجاز، مفاسد اخلاقی، آدم ربایی ها و عملیات تروریستی بوده 

و بعضی از همین سکوهای قانون گریز خارجی هستند.
وی تاکید کرد: بنابراین باید قانون حاکم باشد، مثل همه کشورهای 
امنیت روانی جامعه  بپذیرند قوانین کشور ما را رعایت کنند و  دنیا 
را مختل نکنند. همچون هزاران نرم افزار کاربردی دیگر خارجی که 
وجود دارند و ذره ای محدودیت فعالیت در جمهوری اسلامی ندارند 

و آزادانه فعالیت کنند.
تقی پور با اشاره به اینکه تقلیل موضوع مهم حکمرانی فضای مجازی 
به مباحث مسدودسازی اشتباه است، گفت: همه کشورها در این حوزه 
فضای  در  قانونمند  حکمرانی  مسیر  در  و  دارند  چارچوب  و  قانون 
مجازی هستند و فقط این حق برای کشور ما به دلایل بسیار سخیف 
امنیت روانی  بنابراین اگر بخواهیم  همچون تحریم نقض شده است؛ 

جامعه در این فضا حفظ شود باید در این مسیر حرکت کنیم.
به کار کارشناسی  اعلام کرد که  بارها  ادامه  داد: رئیس جمهور  وی 
اعتقاد دارد بر همین اساس به عنوان یک کارشناس معتقدم اگر دولت 
می تواند محتوای ضداخلاقی که در داخل این سکوها منتشر می شود، 
حذف یا مسدود کند و راه حل فنی برای این کار دارد، بیاید ارائه بدهد 
اروپا هم  اتحادیه  این در حالی است که در  بردارد؛  را  فیلترینگ  و 
در صورت تخلف سکو از ارزش های این کشور علاوه بر جریمه های 

سنگین مسدودسازی اتفاق می افتد.
عضو حقیقی شورای عالی فضای مجازی با تاکید بر اینکه درصورتی که 
شرایط همکاری این سکوها و اعمال حکمرانی مشابه سایر کشورها 
با جمهوری اسلامی اجرا شود باید مسدودسازی لغو شود، اعلام کرد: 
این در حالی است که اگر مصوبات شورای عالی فضای مجازی به ویژه 
است،  برای 1۳ خرداد سال 1۳۹۶  پیام رسان ها که  مصوبه ساماندهی 
نداریم.  و  نداشته  فیلترینگ  به  نیاز  اصلًا  شود،  اجرا  جامع  و  کامل 
بیایند پاسخ بدهند چرا این مصوبه بسیار مهم چرا  باید  امر  مسئولان 

تاکنون بر زمین مانده و اجرا نشده است؟
دولت  توسط  شورا  مصوبات  که  این  بیان  با  پایان  در  وی 
لازم الاجراست، گفت: سوال های مشخصی در این زمینه مطرح است 
با محتوای ضداخلاقی است.  که یکی تبیین راه حل آنها برای مقابله 
پیش تر هم در دولت های یازدهم و دوازدهم اعلام کردند که تلگرام 
درباره کانال های ضداخلاقی با آنها همکاری می کند که در واقعیت 
سکوهای  همه  بلکه  اجتماعی  شبکه  این  نه تنها  و  نیفتاد  اتفاقی  هیچ 
خارجی باید پاسخگو باشند. این مباحث جناحی نبوده و جلوگیری از 

آسیب های اجتماعی و ناهنجاری است.

عضو حقیقی شورای عالی فضای مجازی:


